

Kevin Hawkins *Appellant*

v.

Her Majesty The Queen *Respondent*

and

Claude Morin *Appellant*

v.

Her Majesty The Queen *Respondent*

INDEXED AS: R. v. HAWKINS

File Nos.: 22952, 22812.

1992: November 2.

Present: La Forest, Sopinka, Cory, McLachlin and Iacobucci JJ.

ON APPEAL FROM THE COURT OF APPEAL FOR ONTARIO

Constitutional law — Charter of Rights — Section 11(b) right to trial within reasonable time — Three-year delay and recantation of Crown witness — Court of Appeal setting aside stay of proceedings — Principles enunciated in R. v. Morin applied — No unreasonable delay — Canadian Charter of Rights and Freedoms, s. 11(b).

Cases CitedApplied: *R. v. Morin*, [1992] 1 S.C.R. 771.**Statutes and Regulations Cited***Canadian Charter of Rights and Freedoms*, s. 11(b).

APPEALS from a judgment of the Ontario Court of Appeal (1991), 6 O.R. (3d) 724, 52 O.A.C. 114, allowing appeals from a judgment of Lesage J. and setting aside stay of proceedings and remitting proceedings to trial. Appeals dismissed.

David E. Harris, for the appellant Kevin Hawkins.

Kevin Hawkins *Appelant*

c.

^a **Sa Majesté la Reine** *Intimée*

et

^b **Claude Morin** *Appelant*

c.

^c **Sa Majesté la Reine** *Intimée*

RÉPERTORIÉ: R. c. HAWKINS

N^{os} du greffe: 22952, 22812.^d 1992: 2 novembre.

Présents: Les juges La Forest, Sopinka, Cory, McLachlin et Iacobucci.

^e EN APPEL DE LA COUR D'APPEL DE L'ONTARIO

Droit constitutionnel — Charte des droits — Droit à un délai raisonnable garanti à l'art. 11b) — Délai de trois ans et rétractation des témoins de la poursuite — Annulation par la Cour d'appel de l'arrêt des procédures — Application des principes énoncés dans R. c. Morin — Pas de délai déraisonnable — Charte canadienne des droits et libertés, art. 11b).

^g **Jurisprudence**Arrêt appliqué: *R. c. Morin*, [1992] 1 R.C.S. 771.^h **Lois et règlements cités***Charte canadienne des droits et libertés*, art. 11b).

POURVOIS contre un arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario (1991), 6 O.R. (3d) 724, 52 O.A.C. 114, qui a accueilli les appels d'une décision du juge Lesage, annulé un arrêt des procédures et renvoyé les affaires en première instance. Pourvois rejetés.

^j *David E. Harris*, pour l'appelant Kevin Hawkins.

Harald Mattson and Mark Ertel, for the appellant Claude Morin.

David Butt, for the respondent.

The judgment of the Court was delivered orally by

SOPINKA J.—In these appeals as of right, the Court of Appeal did not have the benefit of this Court's reasons in *R. v. Morin*, [1992] 1 S.C.R. 771, when it decided these cases. While we do not necessarily agree with all the reasons of the Court of Appeal, we are all of the view that, applying the principles expressed in *Morin, supra*, the Court of Appeal reached the right result. Based on those principles, there was no unreasonable delay within the meaning of s. 11(b) of the *Canadian Charter of Rights and Freedoms*. Accordingly, the appeals are dismissed. In the circumstances an order should go expediting the trial.

Judgment accordingly.

Solicitors for the appellant Kevin Hawkins: Carter, McCombs & Minden, Toronto.

Solicitor for the appellant Claude Morin: Harald Mattson, Kitchener.

Solicitor for the respondent: The Ministry of the Attorney General, Toronto.

Harald Mattson et Mark Ertel, pour l'appellant Claude Morin.

David Butt, pour l'intimée.

Version française du jugement de la Cour rendu oralement par

LE JUGE SOPINKA—Dans ces pourvois de plein droit, la Cour d'appel ne bénéficiait pas des motifs rédigés par notre Cour dans *R. c. Morin*, [1992] 1 R.C.S. 771, lorsqu'elle a statué sur ces affaires. Même si nous ne souscrivons pas nécessairement à tous les motifs de la Cour d'appel, nous sommes tous d'avis que, selon les principes énoncés dans *Morin*, précité, la Cour d'appel est arrivée au bon résultat. Compte tenu de ces principes, il n'y a pas eu de délai déraisonnable au sens de l'al. 11b) de la *Charte canadienne des droits et libertés*. En conséquence, les pourvois sont rejetés. Dans les circonstances, il y a lieu de rendre une ordonnance hâtant la tenue du procès.

Jugement en conséquence.

Procureurs de l'appellant Kevin Hawkins: Carter, McCombs & Minden, Toronto.

Procureur de l'appellant Claude Morin: Harald Mattson, Kitchener.

Procureur de l'intimée: Le ministère du Procureur général, Toronto.